
Listopad - prosinec 2016 Druhé číslo šk. roku 2016/2017 

Ž I V O T  Z Š  V E L K É  P Ř Í L E P Y   

Škola naplno 

MIKULÁŠ V NAŠÍ ŠKOLE 

5. prosince se v základní škole Velké Přílepy slavil svátek sv. Mikuláše. Letos se o návštěvu 1. stupně 
dělily dvě páté třídy. V obou třídách,  kromě Mikuláše, bylo více čertů než andělů. Jak V.A, tak V.B měly 
připravené krásné pásmo s básničkami. Čerti rozdávali uhlí a andělé bonbony a různé sladkosti malým i 
větším dětem. A to je konec tohoto článku. Loučí se s Vámi redaktorky V.B  

Karolína Kopecká a Nikita Škrábková 

BESEDA V KNIHOVNĚ 

Třída V.B se 6. prosince vy-
dala na besedu do místní 
knihovny o Jiřím Žáčkovi. 
Dozvěděli jsme se o něm 
plno zajímavostí. Teď Vám 
jich pár popíšeme: Jiří Žá-
ček má moc rád zvířata 
(nejvíce je to vidět v kníž-
kách pro děti). Určitě to sou-
visí  s tím, že má psa. Zjistili 
jsme, že je mu v současné 
době 71 let. A bez čeho by 
se v životě neobešel? Bez 
rodiny, bez přátel, bez kní-
žek  a bez psaní.  
 

Karolína Kopecká a Nikita 
Škrábková 
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Symbolem adventu je advent-
ní věnec. Rozhodli jsme se, 
že si jeden v naší třídě vyrobí-
me. Rozdělili jsme si úkoly, 
kdo co přinese, a v hodině slo-
hu jsme vyráběli a zároveň 
popisovali. 
 

Terka měla za úkol přinést 
korpus. Do školy donesla 
krásný slaměný věnec, který 
byl ale větší, než jsem předpo-
kládala, takže větvičky smrku, 
které jsem donesla já, nestači-
ly. Kristýna s Terkou nastříha-
ly ještě další z jehličnanu před 
školou. 

Zatímco holky připravují vět-
vičky, píšeme popis. Pokryli 
jsme si lavici ubrusem a stří-
dáme se v práci. Pomalu po-
kládáme větvičky na věnec a 
přivazujeme je zeleným drát-
kem. Na větvičkami pokrytý 
korpus připevníme ozdoby 
tavnou pistolí. Základní ozdo-
by, které by neměly na žád-
ném věnci chybět, jsou: skoři-
ce (celá tyčinka), pomerančo-
vá kůra a vlašské ořechy, dále 
si můžete ozdobit věnec dle 
vaší volby.  
My jsme ho doplnili červenými 

mašlemi a šiškami. 
 

Nakonec jsme zabodli pod-
stavce na svíčky a vybrali 
jsme čtyři červené svíčky, kte-
ré jsme upevnili na podstavce 
lepidlem z tavné pistole. Pod-
stavce umístěte tak, aby neby-
ly příliš blízko ani daleko od 
sebe. 
 

Když jsme věnec dokončili, 
vyfotili jsme si ho a jsme pyšní 
na svou práci. Až do vánoč-
ních prázdnin nám bude zdo-
bit třídu.  

Anna Vaníčková, V.A 
                                                                 

VÝROBA  ADVENTNÍHO VĚNCE 

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

Všechny děti milují Vánoce. Krásně ozdobený stromeček, vůni cukroví, výrobu přáníček a dekorací           

a dárečky. I naše družina se připravuje na Vánoce.  

Děti vytvořily nádherného kapra, kterého můžete vidět v šatně školy                                                              

a ozdoby na obecní vánoční stromeček ve tvaru zářivých dárečků. 
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FLORBALOVÝ ZÁPAS DĚVČAT 

Tohoto zápasu se účastnila děvčata ze VII., VIII. a IX. třídy 

pod vedením paní učitelky Míly Šestákové. Ráno v 7:15 h jsme 

vyrazily z Velkých Přílep do Prahy. Konečná stanice byla ve 

Sportovním areálu Praha–Braník. Tady jsme zamířily do jedné 

z velikých hal. Zde se na čtyřech hřištích odehrávaly boje ve 

florbalu. Byl to turnaj, kterého se zúčastnily základní školy 

z okresu Praha–západ. 
 

V hale jsme se převlékly do školních dresů. Hrály jsme na dru-

hém hřišti. První zápas byl proti ZŠ Hostivice. Tento zápas 

jsme vyhrály a po přestávce jsme hrály proti ZŠ Jílové. Bohu-

žel, tento zápas jsme prohrály. V dalším kole jsme díky sedmi 

gólům vyhrály a postoupily dále.  
 

Dále už jsme takové štěstí neměly a tak jsme skončily na        

5. místě z jedenácti zúčastněných družstev.   
Kristýna Rubášová, VIII.   

SCHOLA PRAGENSIS - VELETRH STŘEDNÍCH ŠKOL 

24.11. jsme navštívili veletrh středních škol 
Schola Pragensis.       Ranním autobusem jsme 
vyrazili do Prahy, kde jsme se mačkali                 s 
roztomilými dětmi ze školky a poté jsme jeli me-
trem na Vyšehrad. Zhruba 40 minut nám trvala 
cesta, ale uteklo to docela rychle. Vystoupili 
jsme hned u Kongresového centra. Bylo tam 
hodně lidí, proto jsme se začali dusit už po pěti 
minutách, co jsme vešli. 
 

Hned u vchodu nám paní učitelka řekla pravidla 
(například, že jsme nesměli opustit budovu Kon-
gresového centra). Měli jsme rozchod do dva-
nácti hodin a to nám bohatě stačilo, jak jsme si 
od začátku mysleli....Jelikož jsme tam potkali 
hodně známých a bývalých spolužáků, nechtělo 
se nám pak odcházet.  
 

Byla to opravdu široká nabídka pražských a 
okolních škol. Kongresové centrum má čtyři pa-
tra a všechna byla přeplněná lidmi. Já jsem po 
nějaké určité škole nepátrala, jelikož mám školu 
už vybranou a mám     podanou přihlášku, ale 

určitě to pomohlo ostatním něco zjistit o dané 
škole vše, co chtějí. 
 

U jednotlivých stánků jsme si mohli zkusit něco, 
na co se daná střední škola nebo gymnázium 
zaměřuje, ať už je to kresba na grafickém table-
tu, virtuální řízení vlaku a letadla, degustace 
různých pokrmů nebo souboj v karate. 
 

Přesně ve 12 hodin jsme vyrazili domů. Myslím, 
že jsme si to užili (tedy alespoň já určitě). Jsem 
hlavně ráda, že jsem potkala hodně známých 
lidí.                                 Lenka Maximová, IX. třída 
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https://www.google.cz/search?q=ji%C5%99%C3%AD+%C5%BE%C3%A1%C4%8Dek&espv=2&biw=1366&bih=613&source=lnms&tbm=isch&sa=X&ved=0ahUKEwjghdevkOPQAhXJWiwKHXa-

C2IQ_AUIBigB#tbm=isch&q=ji%C5%99%C3%AD+%C5%BE%C3%A1%C4%8Dek+knihy&imgrc=WLsBvzVtP4xS5M%3A 

https://www.google.cz/search?q=v%C3%ADm,+co+j%C3%ADm&espv=2&biw=1366&bih=613&source=lnms&tbm=isch&sa=X&ved=0ahUKEwjY6tHJl-

PQAhUDXiwKHRaGC8EQ_AUIBigB#tbm=isch&q=fand%C3%ADme+zdrav%C3%AD&imgrc=TZX3Hz_ub6TrwM%3A 

https://www.google.cz/search?q=v%C3%ADm,+co+j%C3%ADm&espv=2&biw=1366&bih=613&source=lnms&tbm=isch&sa=X&ved=0ahUKEwjY6tHJl- 

https://www.google.cz/search?q=v%C3%A1no%C4%8Dn%C3%AD+strome%C4%8Dek+obr%C3%A1zek&espv=2&biw=1366&bih=613&source=lnms&tbm=isch&sa=X&ved=0ahUKEwi-

8dDqmuPQAhUHBSwKHcQ2DlMQ_AUIBigB#tbm=isch&q=pern%C3%AD%C4%8Dek+obr%C3%A1zek&imgdii=jp_d2mQNli6gZM%3A%3Bjp_d2mQNli6gZM%3A%3BQ-gS4WTurt-aOM%

JAK JSME PROŽÍVALI PEKLO 

Ve čtvrtek 2. listopadu naši třídu 
čekal pekelný muzikál pro dě-
ti ,,Jak s Máničkou šili všichni 
čerti,, v Divadle Spejbla a Hurvín-
ka v Praze.  
 

Už jen samotná cesta do divadla 
byla pekelná. V devět hodin jsme 
všichni čekali na autobusové za-
stávce se spolužáky ze 4. A a náš 
autobus nikde.  
 

Paní učitelka nás ujišťovala, že 
autobus stojí v koloně a určitě br-

zy přijede. Při čekání jsme poska-
kovali, aby nám nebyla zima. Paní 
učitelka sama zažívala peklo. V tu 
chvíli by snad i tu duši čertu upsa-
la.  
 

Zjišťovala, proč autobus nepřijel. 
Nakonec i to peklo k nám bylo mi-
losrdné a autobus, i když  s vel-
kým zpožděním, přijel. Už samot-
ná jízda byla pekelná, avšak za-
čátek představení jsme stihli. 
Paní učitelka si oddechla a peklo, 
pro změnu na jevišti, mohlo začít.  
 

Mánička toužila po krásných no-
vých šatech a kamarádství s pyš-
nou dívkou Andělou. Přitom zapo-
mněla na svého kamaráda Hur-
vínka a bábinku a chtěla svou du-
ši upsat čertovi za krásné šaty. 
Čert moc toužil po duši a také ji 
díky marnivé  Máničce lehce zís-

kal. Ale jiný čert, který si měl od-
nést Máničku do pekla, omylem 
vzal s sebou bábinku. Když to 
Hurvínek s Máničkou zjistili, že 
došlo k omylu, vydali se spolu do 
pekla vysvobodit bábinku. Nased-
li  do tramvaje směr Ďáblice a tím 
začala cesta za velkým dobro-
družstvím. 
 

Jaké plyne pro nás ponaučení? 
Když po něčem toužíte, řekněte to 
rodičům a zároveň si važte svých 
přátel. 
 

Muzikál ráda doporučuji i ostatním 
dětem, třeba zažijí  jednou podob-
né dobrodružství. 
 
Naštěstí paní učitelka svou duši 
neprodala, i když nám peklo chtě-
lo zatopit. 

Kristýna Ryjáčková, IV.A 

SOUTĚŽ MLADÝ CHEMIK 

V úterý 6. 12. 2016 jsem se zúčastnila spolu se Štěpánkou Vyšehradskou a Šimonem Matouschem 2. kola 

soutěže Mladý chemik. Hned ráno jsme s paní učitelkou vyrazili do Masarykovy střední školy chemické 

v Křemencově ulici v Praze 1, kde celá soutěž probíhala. U vchodu jsme odevzdali náš žvýkačkový model 

kyseliny peroxosírové – H2SO5, což byl dobrovolný úkol doprovodné soutěže.  
 

Samotná soutěž začala v 10:00 hod. Ve třídě, kde jsme psali test, nás paní profesorka motivovala Rebel-

skou studentskou pečetí, kterou dostal každý, kdo se podepsal do prezenční listiny.  Některé čokolády zmi-

zely neuvěřitelně rychle! Kolují spe- kulace, že Štěpánka je schopná 

toto množství spořádat za necelých 60 sekund!  
 

Samotná soutěž byla docela nároč- ná. Při psaní testu, na který jsme 

měli 2 hodiny času, jsme se pěkně orosili. V testu se objevily vzorce, 

chemické rovnice, zjišťování typu vazeb (elektronegativita), molární 

hmotnost, křížovky a osmisměrky s chemickou tematikou a další 

otázky z chemie. 
 

Po testu jsme odešli do tělocvičny. Byla tam pro nás připravena přednáška a prezentace na téma Radiofar-

maka. Načerpali jsme nové informace o využití radiofarmak v lékařství. Prakticky jsme si vyzkoušeli, ze 

snímků pacientů, určit zdravého a nemocného člověka a hledali jsme ložiska rakoviny a metastázi.  
 

Celou soutěž jsme zakončili v bageterii. Nepostoupili jsme sice mezi 30 nejlepších chemiků, ale všichni 

jsme se umístili v první polovině výsledkové listiny (do 122. místa) z celkového počtu 258 soutěžících.  
 

                                                                                                                                     Kateřina Hladíková, IX. 


